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4a. Voordracht Zomernota  

De voorzitter licht het agendapunt toe en geeft het in bespreking. De antwoorden op alle 

technische vragen over de Zomernota zijn bij de vergaderstukken gevoegd. 

 

COMMISSIEBEHANDELING 

Mevrouw Van Langen (VVD) refereert aan de complexe situatie rondom Stivas. De 

organisatie werkt ook voor andere provincies. Er is dus een gedeelde zorg over een 

eventueel faillissement. Ze roept GS op zorgvuldig om te gaan met de subsidieregeling. 

Ook wil ze weten of de beschikbare middelen voor bodembeheer kunnen worden ingezet 

voor het onderzoek naar verbetering van het bodem-DNA van de noordelijke provincies. 

Ze vraagt naar de doelen die de provincie beoogt met de investering van 10 miljoen in de 

vaarverbinding bij het Naardermeer en merkt op dat de natuurverbindingen ook een forse 

kostenpost zijn. Ze wil dat PS meer worden meegenomen in de realisatie van deze 

natuurdoelen en de vervolgkosten. Ze vraagt of het geld om versnippering tegen te gaan 

door de TBO's (terreinbeherende organisaties) doelmatig wordt ingezet en of de 

resultaten worden geëvalueerd. Ook ziet de VVD graag een evaluatie van de effectiviteit 

van de regelgeving voor faunabeheer. 

 

De heer Struben (D66) is blij met de toezegging in de antwoorden op de technische 

vragen over duidelijke afstemming tussen de provinciebegroting en de projecten met de 

Metropool Regio Amsterdam (MRA) en de vervoersregio. 

 

Mevrouw Jellema (PvdA) dankt GS voor het mooie stuk. Ze betreurt het feit dat de ambitie 

ten aanzien van het aantal groene vrijwilligers is losgelaten en vraagt welke ambitie GS 

hebben om meer jongere vrijwilligers te werven. 

 

Mevrouw De Groot (SP) verwacht dat de helihaven van de VU in 2017 gerealiseerd wordt 

en overweegt anders een motie. Ze vraagt of de volledige sanering bij manege Rusthof uit 

de 14 miljoen reserve voor bodemsanering of de ruim 2 miljoen uit de Meicirculaire 

betaald kan worden en of dit een maatschappelijke sanering is die uit het bijbehorende 

budget gefinancierd kan worden. 

 

Mevrouw Vermaas (PvdD) is verbaasd over het enorme bedrag dat de provincie Stivas 

betaalt voor niet-geleverde diensten en vraagt of er afspraken zijn over terugbetaling en 

het voorkómen van een dergelijke situatie in de toekomst. In de antwoorden op de 

technische vragen staat dat Stivas in 2015 onvoldoende kon verklaren waarom de 

organisatie recht had op compensatie. Mevrouw Vermaas vraagt wat er inmiddels is 

veranderd. 

 

De heer Bouberg Wilson (ONH) heeft geen inhoudelijke opmerkingen, maar ziet de goede 

opzet van het Programma Groen graag als model voor de andere programma’s. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) dankt GS voor de antwoorden op de technische vragen. Ze 

sluit zich aan bij de vraag van de SP over het financieren van de sanering bij manege 

Rusthof uit het potje  

Maatschappelijke saneringen en bij de vragen over Stivas. 

 

De heer Klein (CU/SGP) dankt GS voor de antwoorden op de technische vragen. Hij vraagt 

waarom de structurele ophoging van het budget voor agrarisch natuurbeheer niet in de 

begroting is opgenomen. 

 

De heer Tekin (ged.) legt uit dat de opzet van Programma Groen een pilot was. Hij hoopt 

dat de andere programma’s deze opzet overnemen. 

Gedeputeerde heeft een toezegging gedaan over het onderzoek naar bodem-DNA en de 

APK en komt daar binnenkort conform planning op terug. 

De vaarverbinding bij het Naardermeer valt onder het dossier Oostelijke Vechtplassen. PS 

ontvangen op korte termijn de plannen daaromtrent. 

Hij zegt toe PS per brief te informeren over de stand van zaken van de faunapassages en 

de natuurbruggen. 



De heer Tekin werkt aan het nieuwe Provinciaal Meerjarenprogramma Groen (PMG). Daarin 

zien PS hoe het staat met de gebiedsakkoorden. 

 

Mevrouw Van Langen (VVD) licht haar vraag over versnippering toe. Bij werkbezoeken hoort ze 

dat de TBO's niet altijd efficiënt werken, dus is ze benieuwd hoe de doelmatigheid van deze 

subsidie wordt gecontroleerd. 

 

De heer Tekin (ged.) werkt aan het verbeteren van de relatie tussen de TBO’s, de 

collectieven en de boeren en neemt dit onderwerp mee in zijn gesprek met de TBO's. Dit 

vindt plaats voor de expertmeeting op 12 oktober. De provincie hanteert normbedragen, 

maar er is onderlinge irritatie. Hij hoopt dat PS hierover op of na 12 oktober meer horen. 

De effectiviteit van faunabeheer wordt ieder najaar geëvalueerd en aan PS toegestuurd. 

 

Mevrouw Van Langen weet dat de nieuwe regels moeilijk werkbaar zijn. 

 

De heer Tekin (ged.) meldt dat de Statenvragen over dit onderwerp nog niet zijn 

beantwoord. 

Hij probeert alle dwarsverbanden met de MRA te verstevigen. 

Het aantal natuurvrijwilligers loopt jammer genoeg terug. PS hebben het plan om dit aan 

te pakken goedgekeurd met de Kaderbrief voor Groen Kapitaal. Bij de Tweede Natuurtop 

op 14 september waren ook de jongerenverenigingen van de TBO's aanwezig. Zij willen 

graag bij de werving worden betrokken, dus de heer Tekin gaat op korte termijn met hen 

in gesprek. Hij wil het budget inzetten om meer vrijwilligers te werven met de best 

passende instrumenten. Hij memoreert zijn eerdere toezegging alle activiteiten op dit vlak 

snel te evalueren, maar benadrukt dat het geen gemakkelijke opgave is. 

De heer Tekin komt voor de vergadering van PS op 2 oktober met een schriftelijke reactie 

over de ontwikkelingen rond de helihaven van de VU. 

De sanering bij manege Rusthof omvat meer dan handpicking. Ook het 

Hoogheemraadschap Rijnland betaalt een flink deel van de benodigde €500.000. Voor 

deze specifieke situatie is een passende oplossing gezocht. Hij wil de discussie niet 

overdoen. De sanering is over twee weken afgerond. Gedeputeerde gaat dan weer op 

bezoek bij de familie en rapporteert daarna aan PS. Hij zal zijn toezeggingen op dit 

dossier gestand doen. 

Het lijkt alsof het budget voor agrarisch natuurbeheer wordt opgehoogd, maar dit betreft 

middelen van het Rijk voor de uitvoering van RVO. Die lijn liep vroeger rechtstreeks, maar 

nu via de provincie. 

Stivas heeft het werk uitgevoerd conform afspraak, waarbij na afloop bleek dat het budget 

niet meer beschikbaar was. Omdat het werk wel is gedaan, wordt bij de Zomernota een 

bedrag vastgesteld dat later via de subsidieaanvraag wordt onderbouwd. Als deze 

onderbouwing ontbreekt of niet deugt, wordt geen geld beschikbaar gesteld. Dit is een 

incidentele subsidie voor een periode van twee jaar. 

 

Mevrouw Vermaas (PvdD) vraagt hoe deze situatie in de toekomst kan worden voorkomen en of 

er afspraken zijn om geld terug te krijgen. Ook wil ze weten waardoor Stivas inmiddels recht 

heeft op compensatie. 

 

De heer Tekin (ged.) kan deze vragen niet beantwoorden. Hij speelt de vragen door naar 

de heer Bond, die ze voor 2 oktober schriftelijk zal beantwoorden. 

 

De voorzitter concludeert dat de Voordracht Zomernota met het verslag van deze 

vergadering wordt doorgeleid naar PS van 2 oktober 2017. 

 


